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A SZENT CSALÁD                                     C év         1– 4 oldal
JÉZUS, MÁRIA és JÓZSEF                         

Olv.: Sir 3,3-7. 14-17a – Kol 3,12-21 - Lk 2,41-52
A tizenkét éves Jézus a templomban 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek! Ma Szent Család vasárnapja van. Nagyon örülök, hogy ezzel az énekkel
kezdjük ezt a szentmisét: Mennyből az angyal lejött hozzátok! Ma kicsit szabadabbra engedve
a gondolatokat az angyalokról van szó, azokról, akik megszülettek! 

A mai szentmisén mindannyian ajánljuk fel ezt az áldozatot
a családokért, a családokban megszületett gyermekekért!

Két  kis  gyereknek  ma  van  a  születésnapja:  Lócinak,  meg  Vilinek.  Nagyon  örülök,  Isten
éltessen benneteket! Lóci az a valaki, aki minden alkalommal figyelmeztet engem, hogy kinek
van névnapja, születésnapja és imádkozzunk azokért. Lóci, Vili, most értetek imádkozunk,
természetesen a többiekért is, de értetek megkülönböztetetten! Isten éltessen benneteket!

Szüleiteknek azt mondjuk, 
amit  nekünk  is  tanácsolnak,  hogy  amíg  a  gyerekek  kicsinyek,  addig  kedves  édesanyák,
édesapák sokat beszéljenek  velük az Istenről! Ha már megnőnek a gyerekek, akkor többet
beszélgessenek  az  édesanyák,  édesapák  róluk  az  Istennel!  Látjátok,  akik  megnőttek  el  is
tűntek, tegnap, tegnapelőtt még itt voltak. Most is szép szolgálatra mentek, nem mulatozni,
bár azt is szabad, mert az is hozzátartozik az élethez. 

Ma a szülők lehetőségére, 
az anyák, apák küldetésére gondoljunk:

Amíg ilyen kicsinyek a gyerekek, mint Lóci, meg Vili,
addig sokat beszélgessenek velük az Istenről!

Amikor megnőnek a gyerekek, 
a szülőknek az a lehetőségük marad,
hogy sokat beszélgessenek róluk az Istennel!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
Úgy  tűnik,  hogy  ebben  az  esztendőben  valamiképpen  minden  egyes  ünnepi  esemény  új
kihívással szembesül. Ebben az évben volt a szinódus Rómában, melynek központi témája a
család volt! Szentatyánk, Ferenc pápa küldetésének központi kérdéseként tekint a családra,
foglalkozik  a  család  küldetésével!  Szent  Család  ünnepe  azt  az  igazságot  hangsúlyozza:  a
család nem emberi alkotás! 

A család a teremtő Isten gondolata, 
a teremtő Isten terve!
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Nagyon egyszerű az üzenet: Isten kezdetben férfinek, meg nőnek teremtette az embert. Isten
teremtő  gondolata  a  férfi  és  a  nő  egységében,  szeretetközösségében  jelenik  meg!  Ez  a
szeretetközösség  természeténél  fogva  az  emberi  természet  sajátossága!  Az  ember  ilyen!
Ilyennek  teremtettünk,  hogy  egymásra  szorulunk  és  emberi  életünk  az  egymással  való
közösségben  bontakozik  ki!  A  mai  vasárnap  kísértése  lehetne,  hogy  ennek  az  emberi
közösségnek célja  a  gyermek,  hogy a  gyermekek megszülessenek és  az  ember betöltse  a
földet! Igen! 

De az alapvető cél a két ember szeretetközössége!

Ha ez valóban megvalósul, 
akkor ennek a szeretetnek megérlelődik a gyümölcse! 
A gyermek a gyümölcs, a szeretet gyümölcse! 
Nagyon egyszerűen ez az üzenet!

 Szent Család vasárnapja fiatal ünnep
A napokban több fiatal ünnep is volt. Azért jó, ha az ember ezt észreveszi, mert mindig azt
mondják, hogy az Egyház csak követi az eseményeket!

Az Egyház nagyon sokszor előremutat, 
csak nem biztos, hogy elfogadják, 
nem biztos, hogy figyelnek rá, 
nem biztos, hogy követik! 
Az Egyház a család helyzetéről 
már korát jóval megelőzően beszélt! 

Ez a mai Szent Család ünnep is azért született,
mert az Egyház vezetői érzékelték 

a családdal kapcsolatos változásokat!

A családdal kapcsolatos  új kihívások
Új  kihívással  találkozunk,  szembesülünk,  az  Egyházban  a  családszinódus  is  ezzel
foglalkozott. A világ, a világ hangadói egyszerűen kimondták a következőt: 

Nemcsak a család az alapvető életformája az embernek!
Nagyon kemény mondat ez!

Ezzel  kapcsolatosan  nagyon  sajátos  „képekkel”  találkozunk.  Az  Egyház  tanításával
ellenkezők, szembeszegülők szépen kikódoltak mindent, úgy megszervezték a hadszínteret,
mint  ahogy  a  középkorban,  meg  az  ókorban  megszervezték  a  csatatereket,  ahol  aztán
egymásnak mentek az ellenfelek. 

Ma a világban hadszíntéren találja magát a család! 
Nem csupán a család, hanem a család lelke, 
a két ember is, a férfi, meg a nő is! 
Ezen a hadszíntéren a férfinek, meg a nőnek 
az alapvető identitásával is sajátosan foglalkoznak!

A  példaképek kérdése,  a  tiszteletadás kérdése  természetszerűen  mindig  is  hozzátartozott
ehhez  a  képhez,  de  ezekkel  már  alig  kell  foglalkozni,  mert  a  fent  említettek  mindezt
felülmúlják! 
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Mit hallunk? Nem csupán arról van szó, hogy a család milyen életforma, alkalmas, vagy nem
alkalmas az együttélésre, a gyerekek fölnevelésére, hanem ilyeneket hallunk, hogy  mozaik
család, patchwork család. Új fogalmak! Minden megváltozott! Ezeket azért villantottam föl,
hogy mikkel szembesülünk.

Ezeknél is ijesztőbbek, amiket a különböző statisztikák mondanak 
Ma  Magyarországon  az  emberek  60%-a nem  hagyományos  családban  él.  Ennek  milyen
következményei vannak, bízzuk mindenkinek a gondolataira. 
Ma  Magyarországon  a  nők  30%-a nem  óhajt  házasságban  élni,  de  gyereket  akar.
Valamilyenfajta megtermékenyítést akar. Ez hősiesség, hogy egyedül vállal gyereket és akarja
fölnevelni? A következményeit ma még nem tudjuk!

A keresztény családok értékrendje
Nekünk keresztényeknek a  Szent  Család üzenetével  kell  mindenképpen foglalkozni  és  az
Egyház tanítására kell odafigyelni! Nagyon egyszerű következtetéseket szeretnék mondani! A
Szent  Család Istenre figyelő közösség!  A Szent  Család egészen sajátos  értékrendet  mutat
nekünk embereknek! 

A Szent Családban első helyen áll az Isten! 
A Szent Családban második helyen áll a gyerek! 
A Szent Családban harmadik helyen áll a szülő!

Ezeken nagyon komolyan el kell gondolkodni mindegyikünknek, hogy mi az értékrendje a mi
családunknak! Ez meghatározza a küldetésünket is! 

Ha az Isten van első helyen a családjainkban, 
akkor a családokban megtanítják a gyerekeket imádkozni! 
Megtanítják a gyerekeknek a keresztény közösségben való együttélést, 
a közösségi élet sajátosságait! 

Ha a családban második helyen áll a gyerek, 
akkor a gyereknek a családban kell szellemileg, 
lelkileg, érzelmileg kibontakoznia! 
A család olyan, mint a melegház,
amelyben védelmet és biztonságot kapnak a gyerekek!

A családban harmadik hely a szülőké 
A mai evangélium arra figyelmeztet bennünket, 
hogy a gyerek Isten ajándéka! 
A gyerek a szülőknek egy időre átadott élet! 
A szülők számára a gyerek megszülése, 
fölnevelése szolgálat! 
A szülő legfeljebb ezen túl tükör! 
A szülő ezen túl legfeljebb a fa, 
amelynek gyümölcsei vannak! 
A gyümölcsöket a fáról lehet megismerni!

Rettegnek a Heródesek
Ma az a legfontosabb kérdés, van-e hely, ahol megszülethetnek a gyerekek? A kérdés ma az,
hogy mit  tudunk kezdeni  a  Heródesekkel,  mert  a  Szent  Család nem kapott  szállást,  ahol
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megszülje Gyermekét! Ha ezt a mai világra alkalmazzuk, akkor azt kell keresni, hol vannak
azok  az  emberi  kapcsolatok,  ahol  megszülethetnek  a  gyerekek?  Van-e  hely  a  gyerekek
számára két ember kapcsolatában?

Nagy  gondjaink  vannak  a  Heródesekkel,  akik  rémüldöznek.  Jézus  születésekor  Heródes
megrettent és vele egész Jeruzsálem! Rettegnek a Heródesek, ha egy asszony gyereket szül,
mert kiesik a munkából! Hogyan lehet a család életét megszervezni, ha gyereket szülnek, mert
a  Heródeseknek  más  az  érdeke!  A  Heródesek  bizonyos  értelemben  az  adott  pillanatban
ellenségnek tekintik a gyereket.

A mai világ a pótvallások világa
Sajátos a világ, amelyben élünk. Nagyon kell kérnünk ezen a napon az Isten kegyelmét, hogy
helyesen tudjunk gondolkodni ebben a világban, amely világ sajnos a kulturális válsága miatt,
a pótvallások világa! 

A kereszténységet nevetségessé teszik, 
az Egyházat fölöslegesnek tartják!

Közben születnek a pótvallások 
szinte pillanatról, pillanatra. 
A liberálisok pótvallása a fejlődés. 
Sajátos dolog, 
a mindennapok emberének pótvallása a jólét, 
a különböző szórakozások mindennél fontosabbak! 
Sajnos a világban mindezekkel szembesülünk!

Nekünk vissza kell térnünk Isten üzenetéhez,
amit a családon keresztül üzen nekünk az Isten!

Legyünk elég fogékonyak ahhoz,
hogy érezzünk felelősséget a magunk életéért és legfőképpen az eljövendőkért!

Az eljövendőket a megszületett gyermekekben határozhatjuk meg!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves, jó Testvérek!
Sajátos  jelenségekkel  találkozunk  az  emberi  kapcsolatok  világában,  miközben  elfogyunk!
Gyümölcseikről ismeritek meg őket!  A népességfogyás ráfordítja figyelmünket  arra,  hogy
ezek a jelenségek nem jelentenek megoldást! 

A megoldás az Isten gondolata!

Mi Atyánk…
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